
 

Protokół Nr 10/24 

ze wspólnego posiedzenia Komisji Edukacji i Kultury oraz Komisji Zdrowia i Spraw 

Społecznych 

odbytego w dniu 16 grudnia 2024 r. w godz. od 14:00 do 15.30 

w sali posiedzeń Starostwa Powiatowego w Jarocinie s. 30  

 

*   *   *  

Posiedzenie otworzył i prowadził Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych, 

radna Marta Bierła, który na wstępie powitał wszystkich członków Komisji i zaproszonych gości. 

Stwierdził, że Komisje mogą podejmować prawomocne decyzje, gdyż zachowują quorum.  

 W posiedzeniu Komisji udział wzięli członkowie komisji wg listy obecności, która stanowi 

załącznik nr 1 do protokołu.  

 

Tematyka posiedzenia: 

1. Sprawozdanie z realizacji kalendarza imprez kulturalnych i sportowych w 2024 roku. 

2. Sprawozdanie z realizacji przedsięwzięć promocyjnych Powiatu Jarocińskiego w 2024 roku. 

3. Zatwierdzenie propozycji do planu pracy komisji na rok 2025. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego w sprawie przyjęcia Powiatowego 

Programu Rozwoju Pieczy Zastępczej na lata 2025-2027. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego w sprawie podwyższenia kapitału 

zakładowego Spółki pod firmą: „Szpital Powiatowy  w Jarocinie” Spółka z ograniczoną 
odpowiedzialnością z siedzibą w Jarocinie, pokrycia powyższego kapitału zakładowego wkładem 

pieniężnym oraz objęcia przez Powiat Jarociński wszystkich nowoutworzonych udziałów w Spółce. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego w sprawie przyjęcia zadania z zakresu 

administracji rządowej. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego w sprawie planu pracy Rady Powiatu 

Jarocińskiego na 2025 rok. 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego zmieniającej uchwałę w sprawie 

ustalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Jarocińskiego na lata 2024 - 2030 oraz 

autopoprawki. 

9. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego zmieniającej uchwałę w sprawie 

uchwalenia budżetu Powiatu Jarocińskiego na 2024 r. oraz autopoprawki. 

10. Zaopiniowanie autopoprawek do projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego w sprawie ustalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Jarocińskiego na lata 2025 - 2030. 

11. Zaopiniowanie autopoprawek do projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego w sprawie 

uchwalenia budżetu Powiatu Jarocińskiego na 2025 r. 

12. Sprawy bieżące – zaopiniowanie projektów uchwał, zapoznanie się z materiałami sesyjnymi w 

zakresie działania komisji. 

 

Ad. pkt. 1.  

Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych, radna Marta Bierła - sprawozdanie 

z realizacji kalendarza imprez kulturalnych i sportowych w 2024 roku. Sprawozdanie stanowi załącznik 

nr 2 do protokołu.  

 

 



 

P. Mirosław Drzazga, Przewodniczący Rady - Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo, ja myślę, że 

odnośnie punktu pierwszego, sprawozdanie z realizacji kalendarza imprez kulturalnych i sportowych 

w 2024 roku, jak i punktu drugiego, sprawozdanie z realizacji przedsięwzięć promocyjnych Powiatu 

Jarocińskiego w 2024 roku, materiały zostały oczywiście załączone. Ja myślę, że wszyscy radni się 
zapoznali. Więc myślę, że raczej tu odnośnie pytań, czy jakichś wyjaśnień raczej byśmy poszli w tym 

kierunku. Odnośnie punktu pierwszego i później realizując punkt drugi. Taką miałbym propozycję, jeśli 
oczywiście Państwo to przyjmą. Dziękuję. 
 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych, radna Marta Bierła - bardzo dziękuję. Czy 

ktoś z Państwa jakieś uwagi? Czy zgadzamy się tutaj z Panem? 

 

Radny J. Dutkiewicz - dobrze by było, gdyby były daty, kiedy one się odbyły, te imprezy. Tak? Bo one 

się odbyły, tak? Tak. A tutaj w tym sprawozdaniu nie widać, kiedy przegląd kolęd był, kiedy był 

powiatowy przegląd kultury ludowej. Daty, tak? To znaczy, proszę Państwa, wydaje mi się, że to jest 

kwestia tylko uzupełnienia, bo przecież te wszystkie imprezy się odbyły. Tak. Dlatego zostały też właśnie 

wymienione w tym całym punkcie. Bo to jest realizacja kalendarza imprez kulturalnych. Więc dlatego 

też nie ma żadnego problemu, żeby po prostu... Czy na przyszłość, czy jeśli ktoś będzie chciał dokładnie 

wiedzieć, po prostu albo zostanie to uzupełnione o daty, albo na przyszłość. Będziemy pamiętali, żeby 

jednak te daty wpisywać, kiedy to się odbyło. Dziękuję. 
 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych, radna Marta Bierła - Dziękuję bardzo. Czy 

są jeszcze jakieś pytania czy uwagi? Nie widzę. Stwierdzam, że sprawozdanie zostało przyjęte. 

 

Ad. pkt. 2.  

Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych, radna Marta Bierła - sprawozdanie 

z realizacji przedsięwzięć promocyjnych Powiatu Jarocińskiego w 2024 roku. Sprawozdanie stanowi 

załącznik nr 3 do protokołu. Czy do tego sprawozdania ze strony państwa radnych są pytania czy uwagi? 

Nie widzę. Stwierdzam, że sprawozdanie zostało przyjęte. 

 

Ad. pkt. 3.  

Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych, radna Marta Bierła - zatwierdzenie 

propozycji do planu pracy komisji na rok 2025. Mamy załączony plan pracy Komisji Edukacji i Kultury 

jak i plan pracy Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych. Załączniki nr 4 i 5. 

 

P. Mirosław Drzazga, Przewodniczący Rady - myślę, że Państwo mieli możliwość zapoznania się z 

tymi propozycjami do planu pracy komisji na rok 2025. Ewentualne uwagi zawsze można wnieść jeszcze 

w poszczególnych komisjach. Bo ja sobie zdaję sprawę, że mogą występować różnego rodzaju 

przesunięcia. Ale to już w ramach po prostu samej komisji. Uważam, że powinno być. A nie, że na 

zasadzie, że czy Rada, czy my będziemy ingerować w pracę poszczególnych komisji. 

Chyba, że byłaby taka potrzeba, nie? Dziękuję bardzo. 

 

Plan pracy Komisji Edukacji i Kultury został przez Komisję zatwierdzony bez uwag. 

 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych, radna Marta Bierła - I teraz Komisja 

Zdrowia i Spraw Społecznych. Bardzo proszę, kto z Państwa jest za przyjęciem programu planu pracy? 

 

Radna M. Niestrawska – Kaźmierczak - nie będziemy go dyskutować? To jest plan Komisji Zdrowia 

i Spraw Społecznych. Propozycja na przyszły rok. To ja chciałam zaproponować, że znowu będziemy 



 

wnosić pieniądze do szpitala. A o szpitalu będziemy sobie rozmawiać dopiero w maju. Więc bardzo bym 

prosiła o przesunięcie aktualnej sytuacji finansowej szpitala na styczeń, jeśli to jest możliwe. 

 
Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych, radna Marta Bierła - tak. Wpiszemy, 

wpiszemy w styczniu. To od razu Pani radna, tak jest, wpiszemy w styczniu. 

 

Radna M. Niestrawska – Kaźmierczak - jeszcze mam drugą uwagę. W grudniu będzie informacja o 

działalności i potrzebach Domu Dziecka w Górze po Komisji Wyjazdowej w listopadzie bodajże. 

Byliśmy w Górze. Ja byłam wstrząśnięta tym, co zobaczyłam. Widziałam ten budynek, który wiadomo 

w jakim jest stanie. My też rozmawialiśmy o tym. To była Komisja Rewizyjna. I rozmawialiśmy o tym, 

jak w ogóle zmienić tą sytuację, jak zmienić budynek na inny być może. Ale jeśli spychamy ten punkt 

na grudzień, to ani nie będziemy o tym rozmawiać w kontekście budżetu na 2026, tylko po prostu sobie 

znowu ponarzekamy, zjemy pierniczki i będzie nam smutno. Więc ja bym proponowała, żeby tą górę 
jednak dać jej wyższy priorytet. I potrzeby Domu Dziecka w Górze, Domów Dziecka w Górze, bo to jest 

Domu Dziecka, a one są dwa, były jednak gdzieś najpóźniej we wrześniu. 

 

P. Mirosław Drzazga, Przewodniczący Rady - tutaj Pani Gosia, tak jak wspomina, wiadomo, że jest 

pierwszą kadencję radną. Oczywiście, Pani Gosiu, ten plan Komisji to nie jest taki, że jak my go 

uchwalimy, to on już tak musi być do końca roku. W trakcie, w ramach Komisji możecie również sobie 

ten plan zmieniać, możecie coś do tego planu dorzucić. Nie, nie, ja tylko próbuję Pani wytłumaczyć, że 

po prostu dzisiaj to nie zamyka też furtki jak najbardziej. Ja nie widzę problemu, żeby Komisja też tych 

zmian nie przegłosowała. Tylko mówię na przyszłość, że gdyby na przykład Pani chciała cokolwiek 

innego dodać czy zmienić, to również w trakcie oczywiście można. To tylko po prostu moja sugestia na 

przyszłość. Nie mówię, że dzisiaj Pani nie może tego zgłaszać. Jak najbardziej, ja myślę, że to nie będzie 

problemu, czy to będzie we wrześniu, czy nawet w sierpniu. Tylko mówię też do Pani wiadomości, że 

możecie w trakcie sobie po prostu jakieś nawet punkty dodawać. Jeżeli Komisja to zaakceptuje, to myślę, 
że nikt nie będzie miał z tym problemu. To znaczy, proszę Państwa, jeszcze chciałem dodać, że 

oczywiście plany pracy poszczególnych komisji, to są plany ramowe. I wewnątrz tych ram oczywiście 

mogą się zmieniać czy terminy, czy mogą występować przesunięcia. Także to jest sprawa otwarta. Także 

to nie jest nigdy zamknięte do końca. Tak jak została zredagowana po prostu, tak ona musi być do końca 

przez cały rok. Dziękuję. 
 

Radna M. Niestrawska – Kaźmierczak - wobec tego, proszę Państwa, może tę informację 
o działalności i potrzebach Domu Dziecka w Górze, ten punkt z grudnia wpisalibyśmy to na przykład 

we wrześniu może. Jest luźniejszy i byśmy to mogli we wrześniu zobaczyć, jest mniej i możemy tak, no 

zawsze możemy oczywiście jechać. 
 

P. M. Stolecki, Starosta Jarociński - ja oczywiście mogę dodać tylko od siebie, że oczywiście nie 

trzeba czekać do września, bo można w trakcie roku wcześniej też wybrać się do Domu Dziecka 

i porozmawiać z dyrektorem, bo to też nie jest tak, że my też jako Zarząd czy jako Rada czekamy do 

grudnia, żeby zjeść coś, wypić i na ten temat porozmawiać. My też te problemy wszystkie widzimy 

i staramy się na bieżąco reagować. Dziękuję bardzo. 

 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych, radna Marta Bierła - wobec tego proszę 
członków tylko Komisji Zdrowia o przegłosowanie i zatwierdzenie propozycji planu komisji na rok 

2025 wraz z zaproponowanymi zmianami: 

- wprowadzenie w miesiącu styczniu punktu: Aktualna sytuacja finansowa w  „Szpital Powiatowy w 

Jarocinie” Sp. z o.o.   

- przesunięcie z grudnia na wrzesień punktu: Informacja o działalności i potrzebach Domów Dziecka 

Nr 1 i Nr 2 w Górze. 



 

Głosuje Komisja Zdrowia i Spraw Społecznych. Dziękuję bardzo. 

Zatem komisja pozytywnie odniosła się do planów komisji na rok 2025. 

Dziękuję. 
Ad. pkt. 4. 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych, radna Marta Bierła - zaopiniowanie 

projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego w sprawie przyjęcia Powiatowego Programu Rozwoju 

Pieczy Zastępczej na lata 2025-2027. Projekt uchwały stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  

 

P. T. Kulka, Dyrektor PCPR w Jarocinie – pani przewodnicząca, szanowni państwo radni. Na 

podstawie ustawy o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej Rada Powiatu przyjmuje do 

realizacji powiatowy program rozwoju pieczy zastępczej. W tym przypadku na lata 2025-2027. Program 

jest załączony tutaj do projektu uchwały. Proszę o jego pozytywne zaopiniowanie. Rozumiem, że całości 

czytać w tym momencie nie będę. Jeżeli są jakieś pytania, to bardzo chętnie odpowiem. Jeżeli oczywiście 

tak może być. Dziękuję bardzo. 

 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych, radna Marta Bierła -W programie sesja 

mieliśmy szczegółowo, obszernie informacje podane. Ale czy ktoś z państwa chciałby jeszcze o coś 
pana dyrektora zapytać? 

 

P. T. Kulka, Dyrektor PCPR w Jarocinie – ja jedną rzecz, może nawet dwie, dopowiem takie dość 
istotne. Z każdym rokiem rodzin zastępczych przybywa. I tu w porównaniu mieliśmy na koniec 2021 

roku rodzin zastępczych 40. Na stan na 30 czerwca tego roku tych rodzin jest już 69. Głównie są to 

rodziny spokrewnione lub rodziny niezawodowe. Tych rodzin przybywa w całym kraju. Ale chciałbym 

zwrócić również uwagę na taki główny problem, że rodzin zastępczych brakuje. I brakuje ich w całym 

kraju. Chociażby przykład taki, że raz po postanowieniu sądu o umieszczeniu dzieci w piersiach, to nie 

wie czy jakby ze wszystkimi powiatami w kraju wymieniamy się pismami i pytamy czy w danym 

powiecie jest miejsce, jest rodzina zastępcza, która przyjmie dziecko. I w samym roku obecnym do końca 

października takich pism do nas wpłynęło 2883. A w porównaniu, jest to wzrost w porównaniu do 

ubiegłego roku, bo było 2006 takich zapytań. Czyli to już jest wzrost o około 30%. o jest niestety problem 

całego kraju. Ciężko jest namówić kogokolwiek, żeby niezawodowo czy zawodowo się pieczą zastępczą 
zajmował. Dlatego często przybywa, w sumie głównie przybywa rodzin spokrewnionych, gdzie 

rodzicem zastępczym jest rodzeństwo dziecka lub dziadkowie. Bo też bywa, że rodzina zastępcza 

niezawodowa to nie tylko takie osoby z powołania, ale też na przykład wujek, ciocia do tych dzieci. 

Dziękuję. 
 

P. M. Bierła, Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych - czy ktoś jeszcze z państwa 

chciałby o coś zapytać? Nie widzę. Zatem przejdziemy do przegłosowania projektu uchwały. Głosujemy 

w systemie e-sesja. Poprzez odpowiednie naciśnięcie przycisku. Dziękuję bardzo. Projekt uchwały został 

przez Komisję Zdrowia i Spraw Społecznych zaopiniowany pozytywnie. Dziękuję. 
 

Głosowano w sprawie: Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego w sprawie 

przyjęcia Powiatowego Programu Rozwoju Pieczy Zastępczej na lata 2025-2027. 

Wyniki głosowania ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (6) Marta Bierła, Jacek Dutkiewicz, Łukasz Guzek, Józef Hoffmann, Elżbieta 

Kostka, Małgorzata Niestrawska – Kaźmierczak BRAK GŁOSU (1) Jan Szczerbań 
 

 

 



 

Ad. pkt. 5.  

Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych, radna Marta Bierła - zaopiniowanie 

projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego w sprawie podwyższenia kapitału zakładowego Spółki 

pod firmą: „Szpital Powiatowy  w Jarocinie” Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w 

Jarocinie, pokrycia powyższego kapitału zakładowego wkładem pieniężnym oraz objęcia przez Powiat 

Jarociński wszystkich nowoutworzonych udziałów w Spółce. Projekt uchwały stanowi załącznik nr 7do 

protokołu.  

 

P Jacek Jędrzejak, Skarbnik Powiatu - Szanowni Państwo, Zarząd Spółki Szpital Powiatowy 

w Jarocinie zwrócił się do Zarządu Powiatu o udzielenie pomocy finansowej w kwocie wynoszącej 

459.452,48 zł. Argumentując to w ten sposób, że środki te są niezbędne spółce na finansowanie kosztów 

działalności, które dotyczą w szczególności refundacji zakupu fotela ginekologicznego. Głowicy do 

badań wraz z oprogramowaniem oraz spłatę zobowiązań spółki. No i Zarząd tutaj przychylnie do tego 

się ustosunkował. I w związku z tym jest uchwała, którą Państwo macie do zaopiniowania. Podwyższenie 

kapitału spółki o 460 000 zł. Dziękuję. 
 

Radna M. Niestrawska – Kaźmierczak - ja mam pytanie. Gdzie jest prezes szpitala? 

 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych, radna Marta Bierła -Prezes szpitala, Pani 

Radna, przebywa na zwolnieniu lekarskim. 

 

Radna M. Niestrawska – Kaźmierczak - no to ktoś, znaczy no ktoś w funkcji tej, bo to tak jak ja mam 

zwolnienie, to ktoś mnie zastępuje. Chciałam spytać, gdzie jest osoba, która zastępuje Pana Prezesa. Bo 

Pan Dyrektor PCPR-u przed chwilą referował swoją zupełnie mniejszą sprawę, chociaż też ważną, bo 

mówimy o życiu, zdrowiu i dobrze psychicznym, dobru psychicznym dzieci. A tutaj mamy znowu Pana 

Skarbnika, który w imieniu szpitala występuje. Chciałam spytać, gdzie jest osoba, która reprezentuje 

szpital. Zarząd szpitala. Pytanie jest takie, bo teraz to są pieniądze na zakupy, tak? No około 40 tysięcy. 

Około 40 tysięcy to jest na zakupy, natomiast pozostała część dotyczy spłat zobowiązań. Ja pamiętam 

rozmowę w lipcu, kiedy Pan Prezes powiedział, że on nie musi odpowiedzieć na moje pytanie. No i nie 

musi, bo poszedł na L4, więc fajnie. Więc ja bym chciała wiedzieć dokładnie, na co pójdą te pieniądze. 

Bo teraz się dowiaduję, że ten fotel już został zakupiony, czy on dopiero będzie zakupiony? No to też 
jest wstecznie, nie? Nie wiem, czy to jest naruszenie dyscypliny finansów publicznych, czy nie. No nie 

jest, bo to jest spółka, więc sobie mogą tak robić. Natomiast jest to dla mnie działanie karygodne, bo ten 

szpital jest w tragicznej sytuacji finansowej. Dokonuje zakupów, może niedrogich, tak? Pan mówi, że to 

jest 40 tysięcy. Ta głowica ile kosztowała, wiadomo? 40 tysięcy, no to okej. Ale jak ktoś nie ma 400 

tysięcy, a wydaje 40, to powinien się zastanowić, czy potrzebuje wydać te 40, czy może powinien prosić 
o mniej. No bo to jest dla mnie naprawdę... no jestem w tej Radzie od pół roku i to jest już trzeci raz, 

kiedy jesteśmy proszeni o podwyższenie kapitału zakładowego. I ciągle jest potrzeba pieniędzy 

w szpitalu. Więc pytanie, gdzie jest ta restrukturyzacja? Bo nadal nie dostaliśmy ani moich ulubionych 

dokumentów, o które proszę od Maja, czyli ani nie ma strategii rozwoju szpitala aktualnej, ani nie ma 

programu naprawczego. Jak możemy przekazywać pieniądze komuś, kto nie wie, jak naprawić tą 
sytuację, tylko ciągle prosi o więcej? Nikt Państwu nie odpowie, bo nie ma nikogo ze szpitala. Tak sobie 

mogę pogadać. 
 

P. M. Stolecki, Starosta Jarociński - tak, nie ma nikogo ze szpitala. I powtórzę to pytanie w czwartek. 

Oczywiście, my też mamy pytania do Pana Prezesa. Jak już wróci z wolnego, to też będziemy 

rozmawiali. Z tego co wiemy, rozmawiałem z Księgową, no to Narodowy Fundusz Zdrowia też zalega 

szpitalowi pieniądze około 6 milionów 700 złotych. Zobaczymy w jakiej wartości faktycznie szpital te 

pieniądze dostanie. Ale też tutaj właśnie zarząd obecny, znaczy prokurenci, którzy sprawują tutaj pod 



 

nieobecność Pana Prezesa zarząd. Rozmawialiśmy na ten temat. No myślę, że też tutaj nasze zdanie jest 

jako radni, że te pieniądze można było poszukać gdzieś indziej, że kwestia gdzieś tam tych priorytetów. 

Ale to też poczekamy na powrót tutaj Pana Prezesa i będziemy z nim na ten temat rozmawiać. Bo też nie 

ze wszystkim się zgadzamy, jeżeli chodzi o tutaj zakup tego sprzętu. Aczkolwiek, jeżeli on ma pomóc 

naszym pacjentom, bo wiem, że to jest aparatura, która przeprowadzi dokładne badania. Może wcześniej 

zdiagnozować niektóre stany choroby. To akurat tutaj na zdrowie ze względu na mieszkanki przede 

wszystkim powiatu jarocińskiego, ale nie tylko powiatu, bo też inni, inne kobiety mogą korzystać. 
Zgodziliśmy się, że tutaj jako powiat w tym podwyższeniu kapitału ta kwota zostanie przekazana do 

szpitala. Dziękuję bardzo. 

 

Radna M. Niestrawska – Kaźmierczak - dobrze. NFZ zalega szpitalowi 6 milionów i szpital je 

dostanie, to czemu nie jest to pożyczka, tylko podwyższenie kapitału zakładowego? Bo ja czekam na 

zwrot VAT-u w swojej firmie i też mi może brakować pieniędzy i ja nie będę wtedy nikogo nie mogę 
prosić o jakiś grant w takiej sytuacji, tylko mogę wziąć pożyczkę na przykład na tą należność. Porównuję 
ten VAT do tego NFZ-u, bo nie mogę znaleźć innego porównania. Ale jeśli dostanę sześć milionów, to 

powinnam pożyczyć, a nie dostać ekstra pół miliona.  

 

P. Mirosław Drzazga, Przewodniczący Rady -Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo, ja myślę, że 

z tymi sześcioma milionami może być tak, jak z tym paliwem za pięć dziewiętnaście. Bo ja sobie 

przypominam, że pani minister powiedziała, że jak tylko zostanie minister, to tą różdżką czarodziejską 
wprowadzi tutaj takie zmiany w służbie zdrowia, że szpitale będą opłacane. Proszę Państwa, po pierwsze 

nie opływają. Narodowy Fundusz Zdrowia nie płaci. W tej chwili ma być przeznaczone, sobie 

przypominam, że chyba Państwu już mówiłem o tym, około dwudziestu miliardów złotych właśnie na 

nadwykonania. Te dwadzieścia miliardów złotych jeszcze nie wiem, czy w budżecie się pojawiło, bo 

analizuję budżet nie tylko powiatu, ale także po prostu patrzę, co do góry jest wpisane. Ja nie widzę tych 

dwudziestu miliardów. Także myślę, że za nadwykonania, jeśli my, proszę Państwa, otrzymamy połowę, 
połowę tej kwoty do czterech milionów, to będzie chyba cud. No ale liczę po prostu, że cuda też się 
zdarzają. A jeśli chodzi o dofinansowanie naszej spółki, proszę Państwa, to sobie nie wyobrażam, 

żebyśmy tej spółki nie dofinansowali. To jest nasza spółka, to jest nasz szpital, ale w sensie takim, proszę 
Państwa, że nie nasz, to nie znaczy, że rady, zarządu, tylko całego społeczeństwa na terenie powiatu 

jarocińskiego. I jeśli oczywiście my nie będziemy dofinansowywać tej spółki, no to ona rzeczywiście 

może mieć problemy, bo nie tylko, że po prostu mogą wkroczyć komornicy do naszej spółki, bo tak może 

się to, proszę Państwa, skończyć. Więc ten szpital jest systematycznie po prostu dofinansowany poprzez, 

jak gdyby, kupowanie kolejnych udziałów w tej całej spółce. Ale tak jest i myślę, że, proszę Państwa, 

tak będzie. Bo wątpię, żeby tu sytuacja w służbie zdrowia się zmieniła na tyle pozytywnie. Zresztą 
wystarczy popatrzeć na inne ościenne powiaty, jak to wygląda. Wszystkie powiaty ratują. Oczywiście 

ktoś może powiedzieć, że tych szpitali jest za dużo, w sensie po prostu kraju, w sensie województwa, no 

ale, proszę Państwa, społeczeństwa tego to oczekuje, że chcemy iść jak najbliżej do szpitala i trudno się 
po prostu dziwić, nie? A z drugiej strony jest to, uważam, spółka, jeśli chodzi o powiaty, spółką 
strategiczną. Więc dlatego uważam, że po prostu te pieniądze powinny się znaleźć. A jeśli do końca 

marca, bo tak liczę, że do końca marca rzeczywiście może będziemy mieć pełne rozliczenie z 

Narodowym Funduszem Zdrowia, to wtedy możemy rzeczywiście ocenić, czy to będzie to sześć 
milionów, trzy miliony, dwa miliony, bo ja nie wiem, za ile będzie za nadwykonanie zapłacone. Ale z 

drugiej strony, proszę Państwa, pytanie idzie też w tym kierunku. No to co? Czy my mamy w takim razie 

jak gdyby przytrzymać lekarzy i nie mają wykonywać operacji? Bo to jest zawsze ryzyko, że będą 
nadwykonania. Wydaje mi się, że odpowiedź jest jednoznaczna. Musimy dbać o ten szpital, musimy 

dbać o naszą spółkę. A jakie fundusze pozyskamy z Narodowego Funduszu Zdrowia, proszę Państwa? 

Myślę, że dopiero w rozliczeniu gdzieś marcowym będziemy mogli określić. Także ja bym był za tym, 

żeby po prostu tą uchwałę, mimo że nie jestem członkiem Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych, żeby 

po prostu przyjąć. Dlatego, że to jest nasza spółka i podkreślam jeszcze raz, to jest nasz szpital. Dziękuję.  



 

 

Radny Sł. Gruchała - ja też nie jestem członkiem tej komisji, ale tutaj uzupełniając informację, którą 
przekazał w tej chwili Pan Przewodniczący, to dosłownie wczoraj się natrafiłem na takie informacje, 

gdzie rząd przedstawił, że brakuje 15 miliardów do końca roku. Albo przyjął na ostatnim rządzie, albo 

przyjmie jutro 2,5 miliarda. Czyli możemy sobie wyobrazić, jaka jest różnica w tym, jakie są potrzeby, 

a jakie pieniądze mogą wpłynąć. I mam drugie pytanie, bo ten temat, o którym tutaj wspomina Pani radna 

Małgorzata Niestrawska, pojawia się i na sesjach, i na Komisji Rewizyjnej. Czy dzisiaj się pojawia? Nie 

wiem, jak to prawnie jest uwarunkowane. Czy jest obligo jakiejś spółki, szpitala, że musi mieć... Znaczy 

wiadomo, że sytuacja jest jaka jest, ale tak domniemam, czy musi mieć taki program naprawczy. Takich 

statutów wynika i tak samo strategia rozwoju. Czy to jest określone, że musi być to rok, dwa, pięć do 

przodu? Chciałbym też informację na ten temat tutaj uzyskać. Dziękuję bardzo. 

 

P. M. Stolecki, Starosta Jarociński - znaczy z tego, co tutaj rozmawialiśmy z Radcą Prawnym, to 

faktycznie nie musi być. Kiedyś bank wymagał, jeżeli chodzi o jakieś kredyty, poręczenia, żeby taki 

program naprawczy był. Ale od jakiegoś czasu tak naprawdę nawet banki tutaj nie wymagają tego, żeby 

ten plan naprawczy był. Bo słuchajcie, no ten plan naprawczy też może tak naprawdę przyjąć wszystko. 

Oczywiście, że słuchajcie, no to jest wiadomo, to jest jakiś dokument, do którego później można się 
odwołać. Ale jeżeli na bieżąco gdzieś nie będzie kontrolowana sytuacja szpitala, no to papier przyjmie 

wszystko i jest cierpliwy. No my dzisiaj już widzimy też, jeżeli chodzi o plan działania, który Prezes 

dość późno tutaj dostarczył też do Radnych. Pewnie Pani Radna też się zapoznała, że no nie wszystko 

gdzieś tam w tym planie pewnie się zakończy tak, jak powinno. Więc mówię, to jest taki dokument, który 

fajnie, że jest i fajnie jakby się go w 100% zrealizowało. Ale tak naprawdę nie zrealizowanie tego planu 

naprawczego czy planu działania, to akurat tutaj dla Prezesa, no niczym nie grozi, jedynie 

odpowiedzialnością, własnym majątkiem. Jeżeli faktycznie spółka będzie miała jakieś poważniejsze 

problemy, to tak naprawdę Prezes odpowiada własnym majątkiem. A my też jako, mimo że jesteśmy 

organem właścicielskim, no też nie możemy Prezesa do niektórych, chociaż czasami byśmy chcieli do 

czegoś zmusić, no to też nie musimy, jedynie możemy rozmawiać, coś sugerować, prosić i wtedy 

wyciągać wnioski. I na pewno też teraz analizując sytuację szpitala poprzez audyt, no też, tak jak 

wspomniałem, czekamy na powrót Pana Prezesa i będziemy z nim tutaj rozmawiali na temat sytuacji 

spółki. Dziękuję bardzo. 

 

Radna M. Niestrawska – Kaźmierczak - wątek kontynuować, bo Prezes to jest taka funkcja, z której 

można zwolnić kogoś dość szybko. W przeciwieństwie do Dyrektora Instytucji typu szkoła albo 

przepraszam, będę cały czas Pana czy PCPR, to te osoby mają kontrakty nieco inne i nie można ich 

zwolnić. Natomiast Prezesa spółki można zgromadzenie właścicieli bardzo szybko zwolnić, więc myślę, 
że Pan Prezes jednak powinien odpowiadać przed Zarządem. Również przez mieszkańcami, jak 

powiedział Pan Radny. Też trochę się gubię w tym, bo nie rozumiem, dlaczego mamy połączoną komisję 
i dlaczego dyskutujemy w gronie poszerzonym i nie rozumiem. Moglibyśmy jest dużo punktów dzisiaj. 

Przechodzimy przez punkty promocyjne, które nie są w zakresie Komisji Zdrowia. Teraz Komisja 

Edukacji słucha, jak my rozmawiamy o szpitalu. Nie rozumiem połączenia tych dwóch komisji, więc 

będę pytać Państwa Przewodniczących, dlaczego to się stało. Ale wracając do szpitala, jeśli jest tak, jak 

Pan mówi, że nie wiadomo, jak to będzie, nie wiadomo, co będzie z NFZ-em, to my jako Rada, a Państwo 

jako Zarząd powinniśmy się przygotować na to, że szpital będzie inaczej finansowany. Że nie będziemy 

polegać na NFZ-cie, że będziemy zupełnie inaczej konstruować budżet szpitala, ale również budżet 

powiatu, który musi utrzymać szpital dla mieszkańców i zapewniać im należytą opiekę zdrowotną. Więc 

to jest bardzo ważna dyskusja, którą dzisiaj prowadzimy. Przechodzimy nad nią znowu tak, żeby tylko 

przepchnąć ten punkt. I za chwilę Państwo mi powiecie, że nie mam prawa wymagać, no bo po co mi 

ten program naprawczy, jak on jest tylko papierem. No jest papierem po to, żebyśmy rozmawiali o 

konkretach. O jakimś fotelu ginekologicznym, w sumie nie wiadomo jakim, jakimś. Bo ja rozumiem, że 

gdyby się zepsuł sprzęt i trzeba byłoby kupić nowy w to miejsce, bo jest niezbędny i pacjentki są badane 



 

na krzesłach, to ja rozumiem, że trzeba kupić fotel ginekologiczny. Ale pytanie, czy za tym fotelem idzie 

pacjent, czy on jest tylko potrzebą taką, że fajnie byłoby go mieć? I czy za tym idą pieniądze na tego 

pacjenta? To też jest pytanie. I to dotyczy zaledwie 40 tysięcy, a tu mamy 10-krotność tej kwoty, o której 

sobie tak dyskutujemy. Przegłosujmy to. Właśnie Panie Janie jeszcze tylko pytanie, bo Pan wiem, że się 
pochylił nad szpitalem. Jak wyniki audytu? Na jakim jesteśmy etapie? Bo to jest myślę ten moment, 

o którym powinniśmy rozmawiać. 
 

P. J. Szczerbań, Członek Zarządu Powiatu - Bardzo dziękuję. Ma Pani rację. Audyt jest, tylko jeszcze 

nie zdążyłem go do końca powiedzmy przekonsumować. Ale jest. I wiem jedno, że szczegółów my nie 

możemy też tak publicznie podawać. Bo jeżeli informacje dotrą, że załóżmy szpital nasz jarociński jest 

na kraju bankructwa, to pacjenci się od nas w ogóle odwrócą. Najlepiej jak Pani by chciała do zarządu 

też poprosimy, porozmawiamy. Na dzień dzisiejszy powiem tak. To co widzę i to co mam przyjemność 
spotykać się, no akurat też przyjemność, z Panem Starostą i Panią Wicestarostą na temat szpitala, czy 

Panem Przewodniczącym. Proszę mi wierzyć, my już mamy w tej chwili tak. Diagnozę mamy. Wiemy, 

że nam te pieniądze uciekają, gdzie uciekają i dlaczego to się dzieje. Po drugie już mamy krok i w tej 

chwili tyle co razem na zarządzie i z Panem Przewodniczącym powiedzieliśmy tak. Tak. My już 
o szpitalu nie dyskutujemy, chodzi o zarząd. My teraz przychodzimy do działania. I ja zadałem 

w obowiązku Pana Starosty, Pana Prezesa, bo na chwilę przyszedł, mimo chorobowego. Czy Pan Prezes 

te zmiany wprowadzi? Jeżeli nie wprowadzi odwołamy go. Mamy, wiemy co i albo to zrobimy, jak nie 

to go odwołamy. Bo w tej chwili jeszcze raz mówię. My nie rozmawiamy, tylko już po prostu 

wykonujemy. Nie ma czasu. Jesteśmy pod ścianą i to jest fakt. Jeżeli krok dalej, to w ogóle cała spółka 

i co wtedy, nie? Ale nadmienię też, będą też takie decyzje. Nie wszystkim się pewnie podobały, nawet 

wśród radnych będzie dobijanie się, jeżeli przyjdą zwolnienia, przyjdą. Dlaczego ta osoba nie ta? Ale to 

trzeba wtedy zawierzyć. Albo chcemy zmiany do bólu kości, jak ja tu mówię, albo nie. Ale już jesteśmy 

na to gotowi. Dziękuję. 
 

P. M. Stolecki, Starosta Jarociński - znaczy tak, ja tam nie dyskutuję, jeżeli chodzi o lekarzy i potrzebę 
zakupu jakiegoś sprzętu. No, kwota myślę 40 tysięcy, jeżeli nawet miałaby uratować życie jednej osobie, 

to myślę, że nie możemy ważyć tutaj, czy ten sprzęt na siebie zarobi, czy kogoś, powiedzmy, nie 

zdiagnozujemy i później będzie miał jakieś konsekwencje zdrowotne. Więc akurat tutaj, na tej szali, bym 

tego równo, nie kładł. Znaczy, ja powiem wam tak, że my tutaj czasami wyglądałoby tak, że się 
zadziobiemy jako radni, będziemy dyskutowali nad sytuacją szpitala. Chwała powiatowi jarocińskiemu, 

że nas po prostu stać, żeby ten ciężar udźwignąć. Ja myślę, że problem to jest tak naprawdę systemowy, 

bo słuchajcie, szpitale powiatowe mają wszystkie problemy. I tak jak tutaj przewodniczący rady 

powiedział. Tych szpitali po prostu myślę, że zwyczajnie tak naprawdę nie ma problemu. Tak naprawdę 
jest za dużo, jeżeli nie będzie jakiejś reformy systemowej. A moim zdaniem oczywiście nie mówię teraz 

tego, bo tak naprawdę ten audyt jest jeszcze w toku. Jakieś tam, tak jak pan członek zarządu powiedział, 

jakieś wnioski już wyciągamy. Ale słuchajcie, jeżeli tak naprawdę my mówimy o podniesieniu 

finansowania szpitali i te środki idą większe. Tylko, że tak naprawdę też rozmawiałem tutaj na konwencie 

z różnymi starostami. Bo mają te same problemy co my. I co z tego, że te środki idą na szpitale większe 

jak te pieniądze idą tak naprawdę na wynagrodzenia między innymi lekarzy. I prawda jest taka, że dopóki 

systemowo gdzieś nie będzie rozwiązania. Tak jak chociażby w samorządach. Są widełki, jeżeli chodzi 

o wynagrodzenia. To słuchajcie, brzydko mówiąc, ten biały personel zarżnie te szpitale. I to mówię z 

pełną świadomością. Taka jest prawda, bo słuchajcie, dzisiaj nie ma żadnych widełek. Szpital, który ma 

problemy finansowe, ma problemy z obsadą. To jest w stanie zagwarantować lekarzowi nawet 500 

złotych na godzinę. Tylko, że lekarze już są dzisiaj trochę mądrzejsi. I oni do tych szpitali nie idą. 
Dlaczego? Bo co z tego, że on pójdzie do tego szpitala na 3-4 miesiące jak ten szpital i tak się położy. I 

my możemy tutaj dyskutować i mówić. Plan naprawczy, plan działania. Ale słuchajcie, jeżeli nie będzie 

rozwiązania systemowego. To i tak nam zarżną te szpitale. I tak nam zarżną. A ja się cieszę. Że jeszcze 



 

jako powiat jarociński potrafimy sobie w miarę z tym poradzić. I myślę, że naszym zadaniem tutaj 

trudnym co prawda. Ale będzie, żeby tak naprawdę tak jak pan Jan powiedział zmobilizować prezesa. 

I też uświadomić pracowników. Bo myślę, że większość pracowników też nie ma świadomości jaka jest 

sytuacja w poszczególnych szpitali. Każdy chce zarabiać jak najwięcej. Te roszczenia pracownicze są 
spore. I słusznie. Bo każdy powinien zarabiać tyle ile... No może nie tyle ile by chciał. Ale powinien 

godnie zarabiać. Tylko, że słuchajcie. Spółka powinna też dawać wynagrodzenia. I to właśnie mówię 
o tych lekarzach. Tyle na ile nas stać. Bo pan Jacek Dudkiewicz, który jest przedsiębiorcą. Patrzy tutaj 

na mnie. To na pewno panie Jacku. Pan nie da wynagrodzeń pracownikom. Takich, żeby ta pana tutaj 

działalność spółka padła. Tak? To wszystko musi być gdzieś zbilansowane. A tutaj no niestety w tej 

służbie zdrowia jest tak. Że co z tego, że te pieniądze na służbę zdrowia pójdą większe. Jak i tak zostaną 
w większości przejedzone. A my później właśnie jako samorząd myślimy, żeby tu kupić sprzęt. Żeby z 

dofinansowań różnych czy z Polskiego Ładu pozyskać środki. Także każdy tutaj kto by nie powiedział 

ma rację. Tylko słuchajcie. Nie doprowadźmy do sytuacji, żebyśmy my tutaj się dziobali. Tylko dajmy 

sobie tutaj jako rada też trochę czasu na ten audyt. Dzisiaj co prawda jesteśmy na administracji 

i laboratoriach. Wchodzimy po nowym roku tak naprawdę na poszczególne oddziały. I też sprawdzimy. 

Jak ta sytuacja wygląda. I na pewno w momencie kiedy ten protokół zostanie podpisany. 

Przeanalizowany. Szpital się do tych zaleceń pokontrolnych odniesie. My na pewno będziemy wymagali, 

że to co ustaliliśmy, ustalimy. To to żeby zostało zrealizowane. Bo nikt tak naprawdę nie chce i nie życzy 

temu szpitalowi źle. Ale niestety tak jak mówię. Prezes ponosi tą odpowiedzialność. Tak jak pani Gosia 

powiedziała. No właściciel oczywiście musi kontrolować. I my myślę, że jedynie czym możemy tak 

naprawdę zagrozić, zaszantażować. Współkę z tym, że po prostu więcej pieniędzy nie będziemy dawali. 

Ale to spokojnie musicie nam dać jeszcze troszkę czasu. Żebyśmy tutaj też po prostu się nie zadziobali 

sami między sobą. 
 

P. I. Lamprecht, Sekretarz Powiatu - Pani przewodnicząca, szanowni państwo, panie przewodniczący. 

Chciałem się odnieść tylko do pytania pani radnej. Dlaczego została zwołana komisja połączona. Została 

zwołana tutaj na nasz wniosek z biura rady ze względów technicznych. W związku z tym, że została 

ogłoszona sesja w środę. Nie mieliśmy możliwości po prostu odbycia. Jeżeli chodzi o to, czy to jest 

prawidłowe. Jak najbardziej to jest prawidłowe. Bo ustawa z 98 o samorządzie powiatowym nam na to 

pozwala. Jak i statut. Powiem państwu. Wyjaśniając, że my nawet możemy z innymi samorządami takie 

komisje łączone też zwoływać. Oczywiście tematów dotyczących czy gminy i powiatu, czy wspólnego 

tematu. Takim przykładem najbliższym jest na przykład gmina Jarocin. Gdzie od kwietnia praktycznie 

wszystkie komisje są połączone. Dzisiaj się odbędzie komisja połączenia. Cztery komisje będą 
połączone. I zdrowia, i edukacji, i rozwoju. Także wszystkie komisje w gminie będą. Także tutaj nie ma 

żadnych przeciwwskazań. A odpowiadając pani radnej, to była taka prośba nasza, żeby po prostu 

połączyć. Żebyśmy technicznie mogli tutaj obsłużyć państwa odnośnie tych komisji. Dlatego taka była 

nasza prośba. Dziękuję. 
 

Radny J. Dutkiewicz - tutaj odpowiedzi dla pana starosty. To 40 tysięcy na to, żeby poprawić warunki 

pracy. To ja u siebie, mając tak małe przedsiębiorstwo, nigdy nie dyskutuję, gdy pracownik przyjdzie i 

mówi, że potrzebny jest narzędź, który mu usprawni pracę. Lub spowoduje to bezpieczeństwo pracy dla 

niego. Także ten wydatek 40 tysięcy to naprawdę jest marginalny w stosunku do wartości całej spółki. 

Uważam, że tu nie trzeba nawet nad tym dyskutować. Myślę, że ze względów lekarskich to jest już 
poparte tak, że jest to potrzeba taka. Dziękuję bardzo. 

 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych, radna Marta Bierła - zatem proszę państwa 

przechodzimy do głosowania projektu uchwały. Głosujemy w systemie e-sesja poprzez odpowiednie 

naciśnięcie przycisku. Głosuje tylko komisja zdrowia. Proszę państwa, mamy wszystkich. 

Sześć głosów mamy za, jeden głos wstrzymujący się. Zatem jeden jest przeciw, przepraszam bardzo. 

Komisja Zdrowia i Spraw Społecznych pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 



 

Głosowano w sprawie: Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego w sprawie 

podwyższenia kapitału zakładowego Spółki pod firmą: „Szpital Powiatowy  w Jarocinie” Spółka 

z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Jarocinie, pokrycia powyższego kapitału zakładowego 

wkładem pieniężnym oraz objęcia przez Powiat Jarociński wszystkich nowoutworzonych udziałów w 

Spółce. 

Wyniki głosowania ZA: 6, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (6) Marta Bierła, Jacek Dutkiewicz, Łukasz Guzek, Józef Hoffmann, Elżbieta 

Kostka, Jan Szczerbań PRZECIW (1) Małgorzata Niestrawska - Kaźmierczak 

 

Ad. pkt. 6.  

Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych, radna Marta Bierła - zaopiniowanie 

projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego w sprawie przyjęcia zadania z zakresu administracji 

rządowej. Projekt uchwały stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  

 

P. A. Góralczyk - to jest uchwała, którą można powiedzieć co roku podejmujemy. To jest związana z 

przeprowadzeniem kwalifikacji wojskowej na terenie powiatu. I dotyczy przyjęcia zadań wojewody w 

zakresie znalezienia i zapłacenia lekarzom, którzy wykonują badania specjalistyczne. Zaopiniowanie 

osób, które wzywamy na komisje wojskowe. I zapłacenia składowi komisji za pracę w tej komisji 

wojskowej. Całość pieniędzy na to zadanie zostanie przekazana przez wojewodę. I tutaj jeszcze się Pan 

radny pytał. Około 407 osób mamy na przyszły rok na komisję. Dziękuję. 
 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych, radna Marta Bierła - Czy ktoś z Państwa 

ma jeszcze jakieś pytania? Nie widzę. Zatem przystąpimy do zaopiniowania projektu uchwały. 

Głosujemy w programie e-sesja poprzez odpowiednie przyciśnięcie. Głosuje Komisja Zdrowia. Dziękuję 
bardzo. Wobec tego Komisja Zdrowia i Spraw Społecznych pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

głosami 7 za. 

 

Głosowano w sprawie: Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego w sprawie 

przyjęcia zadania z zakresu administracji rządowej. 

Wyniki głosowania ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (7)Marta Bierła, Jacek Dutkiewicz, Łukasz Guzek, Józef Hoffmann, Elżbieta 

Kostka, Małgorzata Niestrawska - Kaźmierczak, Jan Szczerbań 

 

Ad. pkt. 7.  

Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych, radna Marta Bierła - zaopiniowanie 

projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego w sprawie planu pracy Rady Powiatu Jarocińskiego na 

2025 rok. Projekt uchwały stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  

 

Radna M. Niestrawska – Kaźmierczak – temat: Informacja o działalności i potrzebach Domów 

Dziecka Nr 1 i Nr 2 w Górze przenieść analogicznie jak w planie Komisji Zdrowia z grudnia na wrzesień. 
Ponadto podobnie wprowadzić w miesiącu styczniu punktu: Aktualna sytuacja finansowa w  „Szpital 

Powiatowy w Jarocinie” Sp. z o.o.  

 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych, radna Marta Bierła - wobec tego najpierw 

może członkowie Komisji Edukacji i Kultury będą głosować za przyjęciem projektu uchwały ze 

zgłoszonymi poprawkami. Czy już mamy? Tak, Komisja Edukacji i Kultury może głosować w systemie 

e-sesja oczywiście. Mamy 7 głosów za. 



 

Głosowano w sprawie: Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego w sprawie planu 

pracy Rady Powiatu Jarocińskiego na 2025 rok. 

Wyniki głosowania ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (7) Mirosław Drzazga, Jacek Dutkiewicz, Sławomir Gruchała, Elżbieta Kostka, 

Artur Maciejowski, Mariusz Stolecki, Jan Szczerbań 
 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych, radna Marta Bierła - wobec tego teraz 

głosuje Komisja Zdrowia i Spraw Społecznych projekt uchwały wraz z poprawkami, również w systemie 

e-sesja. Również mam 7 głosów za. Dziękuję bardzo. Obie komisje pozytywnie zaopiniowały projekt. 

 

Głosowano w sprawie: Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego w sprawie planu 

pracy Rady Powiatu Jarocińskiego na 2025 rok. 

Wyniki głosowania ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (7) Marta Bierła, Jacek Dutkiewicz, Łukasz Guzek, Józef Hoffmann, Elżbieta 

Kostka, Małgorzata Niestrawska - Kaźmierczak, Jan Szczerbań 

 

Ad. pkt. 8.  

Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych, radna Marta Bierła - zaopiniowanie 

projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Jarocińskiego na lata 2024 - 2030 oraz autopoprawki. Projekt uchwały 

stanowi załącznik nr 10 do protokołu. Autopoprawki stanowią załącznik nr 11 do protokołu.  

 

P. J. Jędrzejak, Skarbnik Powiatu - Szanowni Państwo, tak jak tutaj Państwo stwierdziliście, poproszę 
osobno zmiany w WPF -ie i osobno jeszcze zmianę, czyli jedną autopoprawkę do WPF-u. Może zacznę 
od tej autopoprawki, ona jest po prostu niezbędna, dlatego że najbliższa sesja jest sesją ostatnią, czyli 

jeszcze w grudniu odbędzie się jedna możliwość zmiany budżetu przez Wysoką Radę. Powiat Jarociński 

otrzymał dodatkowe środki i tylko Rada może wprowadzić je do budżetu. Są to środki z budżetu 

funduszu pracy. Przekazywane poprzez Wojewodę ze Skarbu Państwa i są związane z realizacją przez 

Powiat Jarociński Rządowego Programu Wsparcia Powiatów, Organizacji i Tworzenia Rodzinnych w 

Form Pieczy Zastępczej. W związku z tym, że tylko Rada ma taką właściwość, żeby te zmiany w 

budżecie i zmiany w WPF w bieżącym roku dokonać, to też te kilka tysięcy trzeba po prostu wprowadzić 
poprzez uchwałę Rady i dlatego jest propozycja tutaj autopoprawki, a myśmy tą informację dostali w 

ostatniej chwili i w związku z tym nie było można tego wcześniej przygotować. A środki są jednoroczne, 

czyli ich tutaj... no termin wydatkowania, wykorzystania jeszcze jest do 31 grudnia 2024 roku, żeby ten 

rządowy program zrealizować. Natomiast jeżeli chodzi o zgłoszone zmiany w WPF-ie, to dotyczą one 

WPF-u, który obecnie obowiązuje na lata 2024-2030 i zmiany są dokonywane zarówno w załączniku nr 

1, jak i w załączniku nr 2. Załącznik nr 1 wynika ze zmian przede wszystkim roku 2024, które to zmiany 

przekładają się również na rok 2025. No i w związku z powyższym należy dokonać zmian w załączniku 

nr 1. Jakie to są zmiany? No zmiany dotyczą przesunięcia, przeniesienia części zadań wieloletnich na 

rok 2025. A właściwie może nie całości tych zadań, ale części środków. Dotyczą one w szczególności 

realizowanego przez powiat zadania pod nazwą podniesienie poziomu cyberbezpieczeństwa w starostwie 

powiatowym w Jarocinie. Te środki nie przepadają, będą płatności dokonywane w przyszłym roku i 

dlatego należy plan odpowiednio tutaj przenieść i dostosować zarówno po stronie dochodów, jak i po 

stronie wydatków. No też jak państwo wiecie, cały czas powiat realizuje zadania związane z wypłatą 
środków dla obywateli Ukrainy, z funduszu pomocy Ukrainie. I tutaj te środki też odpowiednio zostają 
dostosowane do potrzeb budżetu zarówno roku 2024, jak i roku 2025. Po stronie wydatkowej również 
zostają dokonane odpowiednio w tych programach zmiany, jak również w części wydatkowej. No i to 

się oczywiście przekłada też na wartości poszczególnych wydatków oraz przychodów budżetu, co ma 



 

odzwierciedlenie w załączniku nr 1. Natomiast jeżeli chodzi o załącznik nr 2, czyli wykaz przedsięwzięć, 
no to w związku z tym, że na przykład w zadaniu podniesienie poziomu cyberbezpieczeństwa następuje 

przeniesienie części planu finansowego z 2024 na 2025 rok, no to automatycznie trzeba też te wartości 

odpowiednio zapisać w tych latach w załączniku nr 2. Oprócz tego zostają wprowadzone nowe 

przedsięwzięcia, czyli kierowanie i nadzorowanie prac przy zimowym utrzymaniu dróg na terenie 

powiatu, zakup praw jazdy oraz druków dowodów rejestracyjnych. W związku z tym, że Regionalna 

Izba Obrachunkowa uważa, że są to umowy, które są przedsięwzięciami w rozumieniu wytycznych RIO. 

I takie zadania powinny być odzwierciedlone w zakresie przedsięwzięć w załączniku nr 2 i w związku 

z tym je, czyli te zadania umieszczamy, wskazując wartości limitów, nakładów oraz wydatków na 

poszczególne lata. W związku z powyższym proszę o zaopiniowanie Komisji Zmian w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej. Dziękuję bardzo. 

 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych, radna Marta Bierła - Czy ktoś z Państwa 

ma jeszcze do Pana Skarbnika pytania? Nie widzę. Wobec tego obie Komisje będą musiały przegłosować 
autopoprawki i później zmiany. Może najpierw głosują, zagłosują członkowie Komisji Edukacji 

i Kultury autopoprawki do projektu uchwały Rady Powiatu. Oczywiście w systemie e-sesja mamy. 

Dziękuję. 5 głosów za, 2 nieobecnych.  

 

Głosowano w sprawie: Zaopiniowanie autopoprawek projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego 

zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Jarocińskiego na 

lata 2024 - 2030 

Wyniki głosowania ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (5) Mirosław Drzazga, Jacek Dutkiewicz, Sławomir Gruchała, Elżbieta Kostka, 

Artur Maciejowski BRAK GŁOSU (2) Mariusz Stolecki, Jan Szczerbań 
 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych, radna Marta Bierła - dziękuję. I od razu 

może Komisja Edukacji i Kultury przegłosuje zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu. 

Bardzo proszę. Również głosujemy w systemie e-sesja. Dziękuję. 5 głosów jest za, 2 nieobecnych. 

Wobec tego Komisja Edukacji i Kultury pozytywnie zaopiniowała autopoprawki wraz ze zmianami 

Wieloletniej Prognozy Finansowej. 

 

Głosowano w sprawie: Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego zmieniającej 

uchwałę w sprawie ustalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Jarocińskiego na lata 2024 - 

2030 wraz z autopoprawkami 

Wyniki głosowania ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (5)Mirosław Drzazga, Jacek Dutkiewicz, Sławomir Gruchała, Elżbieta Kostka, 

Artur Maciejowski BRAK GŁOSU (2) Mariusz Stolecki, Jan Szczerbań 
 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych, radna Marta Bierła - i teraz członkowie 

Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych również. Najpierw głosujemy autopoprawki do projektu uchwały 

Rady Powiatu. Dziękuję. Dziękuję. 6 osób mamy za i 1 głos nieobecny. I teraz Komisja Zdrowia i Spraw 

Społecznych. 

 

Głosowano w sprawie: Zaopiniowanie autopoprawek do projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego 

zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Jarocińskiego na 

lata 2024 - 2030 

Wyniki głosowania ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 



 

Wyniki imienne: ZA (6) Marta Bierła, Jacek Dutkiewicz, Łukasz Guzek, Józef Hoffmann, Elżbieta 

Kostka, Małgorzata Niestrawska – Kaźmierczak BRAK GŁOSU (1) Jan Szczerbań 
 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych, radna Marta Bierła - członkowie 

oczywiście głosują zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Jarocińskiego. Również w 

systemie e-sesja. Dziękuję. 6 za, 1 nieobecny. Zatem Komisja Zdrowia i Spraw Społecznych pozytywnie 

zaopiniowała autopoprawki. Wraz ze zmianami Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Jarocińskiego. Dziękuję. 
 

Głosowano w sprawie: Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego zmieniającej 

uchwałę w sprawie ustalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Jarocińskiego na lata 2024 - 

2030 wraz z autopoprawkami 

Wyniki głosowania ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (6) Marta Bierła, Jacek Dutkiewicz, Łukasz Guzek, Józef Hoffmann, Elżbieta 

Kostka, Małgorzata Niestrawska – Kaźmierczak BRAK GŁOSU (1) Jan Szczerbań 
 

Ad. pkt. 9.  

Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych, radna Marta Bierła - zaopiniowanie 

projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu 

Powiatu Jarocińskiego na 2024 r. oraz autopoprawki. Projekt uchwały stanowi załącznik nr 12 do 

protokołu. Autopoprawki stanowią załącznik nr 13 do protokołu.  

 

P. J. Jędrzejak, Skarbnik Powiatu - Szanowni Państwo, też rozpocznę od autopoprawki. Dotyczy ona 

tego zadania, o którym mówiłem, czyli realizacji przez Powiat Jarociński Rządowego Programu 

Wsparcia Powiatów w Organizacji i Tworzeniu Rodzinnych Form Pieczy Zastępczej. Kwota, o której 

mówimy w tym roku jeszcze, o ten program jest realizowany przez Powiat, jest w tej chwili aneksowany. 

Kwota, która do budżetu jeszcze tego roku zostaje dopisana to jest kwota 5790 zł. I ona w budżecie po 

stronie dochodów zostaje wprowadzona. Jak również po stronie wydatków. Aby móc jeszcze tych 

płatności dokonać. Natomiast, jeżeli chodzi o zmiany w budżecie, które Państwo otrzymaliście. Te 

pierwotne. To może omówię je komisjami i jednostkami. Żeby było może tak bardziej obrazowo. 

W zakresie Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych zmiany są następujące. Dom dziecka nr 1 koryguje 

swój budżet. Dotyczący środków na wypłaty dodatków motywacyjnych dla pracowników, którzy 

realizują opiekę nad dziećmi w domach dziecka. Zmniejszenie jest to kwota 3958,62 zł. Wynika to 

zmniejszenie z tego, że dodatki są przyznawane z budżetu Wojewody Wielkopolskiego. Środki powiat 

otrzymuje poprzez dotacje bieżące na zadania w zakresie wydatków własnych. No i musimy te środki 

rozliczać w związku z absencjami chorobowymi. Środków wszystkich nie możemy wypłacić. No i ta 

kwota, która podlega rozliczeniu. To jest za całe pół roku. Bo przez pół roku te dodatki były płacone. 

Jest to kwota 3958,62 zł. Która jest skorygowana po stronie dochodów i wydatków. I podlega rozliczeniu 

z wojewodą. W Domu Pomocy Społecznej w Kotlinie następuje zwiększenie planu tej jednostki. Łącznie 

o kwotę 241.314,57 zł. No i tutaj w ramach działalności tej jednostki następuje zwiększenie budżetu 

zarówno w zakresie wynagrodzeń wraz z pochodnymi oraz wydatków bieżących. Środki te pochodzą 
z budżetu powiatu z planu finansowego starostwa. One zostały pierwotnie zabezpieczone, ponieważ tutaj 

trudno było szacować z jakim budżetem ostatecznie DPS. W Kotlinie swoje wydatki zakończy. No i są 
niezbędne do tego, aby zapewnić działalność tej jednostki oraz wydatkowanie do końca bieżącego roku. 

W zakresie działalności Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej następują przeniesienia 

w zakresie planu wydatków tej jednostki. W związku z oszczędnościami łącznie na kwotę 30.888,00 zł. 

Komenda zwróciła się z prośbą o zabezpieczenie większości tych środków, czyli kwoty 30468,00 zł na 

bieżące zakupy materiałów i wyposażenia jednostki oraz 420,00 zł na opłacenie kosztów badań 



 

lekarskich strażaków. Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie jeszcze koryguje swój plan. Kwota 

zwiększenia dochodów po stronie odsetek to jest 41,00 zł. Natomiast po stronie wydatków następuje 

zmniejszenie planu ogółem o 5423,80 zł. Te rozliczenia dotyczą poszczególnych rozdziałów 

podstawowej działalności czyli następują przesunięcia planu. Środki są zabezpieczane jeszcze przede 

wszystkim na zakupy mediów kwota 5640,00 zł oraz rozliczenie usług umów zleceń. W zakresie 

Zespołów do spraw orzekania o niepełnosprawności z oszczędności, które są na kwotę 3150,00 zł. Jest 

wniosek aby te środki przesunąć na bieżące zakupy związane z artykułami wyposażenia, artykułami 

biurowymi W PCPR w zespole do spraw orzekania. I następują również przesunięcia jeszcze w rodzinach 

zastępczych na łączną kwotę 20000,00 zł, które będą przeznaczone na opłacenie kosztów pobytu dzieci 

z powiatu jarocińskiego w rodzinach zastępczych znajdujących się w innych samorządach. Powiatowy 

urząd pracy rozlicza się ze swoich środków i pozostawia tutaj do dyspozycji zarządu kwotę 158987,62 zł. 

To są środki które zostały z funduszu wynagrodzeń wraz z pochodnymi oraz z oszczędności, które 

wystąpiły w jednostce na łączną kwotę 5975,00 zł. Te środki blisko 6000,00 zł zostają przesunięte na 

bieżące zakupy w jednostce oraz uzupełnienie wydatków na usługi. I jeszcze Starostwo powiatowe 

w Jarocinie, tak jak mówiliśmy. Była uchwała dotycząca podniesienia udziału w spółce kwota 

460000,00 zł zostaje zabezpieczona na te wydatki dla spółki Szpital powiatowy w Jarocinie. 

Jednocześnie w zakresie zakupów inwestycyjnych dla szpitala w związku z tym, że wystąpiły 

oszczędności one wynoszą blisko 199000,00 zł. Te środki zostają z budżetu też z zakupów 

inwestycyjnych przesunięte na wkłady dla spółki i uzupełniają. 460000,00 zł. Poza tym w zakresie 

działalności DPS-u środki, które były w starostwie zabezpieczone, stanowiły ewentualną rezerwę na 

uzupełnienie wydatków bieżących działalności DPS-u w Kotlinie. Zostają przesunięte z planu starostwa 

na plan DPS-u. Jednocześnie w zakresie wkładu powiatu czy środków zabezpieczonych na działalność 
zespołów do spraw orzekania o niepełnosprawności. Była to kwota 110 000,00 zł. Przypomnę, że była 

zabezpieczona w planie starostwa, aby w razie czego wspomóc działalność komisji do spraw orzekania 

o niepełnosprawności. W związku z tym, że PCPR to zadanie dostał, dotacje, to powiat te środki też 
z budżetu zdejmuje ten wkład własny powiatu. No i jeszcze może dodam, że też po stronie budżetu były 

zapisane środki rezerwowe. W zakresie rozdziału 85333. i 85395, które również z budżetu, z planu 

zostają zdjęte i te wszelkie oszczędności, które wystąpiły, o których tutaj mówię zostają przesunięte na 

rozchody. Utworzymy z nich po prostu lokatę, która zasili po prostu budżet do roku 2025. Bo w tym 

roku jak widać już jest nie jest potrzebna do finansowania tegorocznego budżetu. Natomiast w zakresie 

Komisji Edukacji i Kultury zmiany są następujące. Zespół Szkół Specjalnych dokonuje jeszcze 

przeniesień w ramach swojego budżetu. To jest łączna kwota oszczędności 45 tysięcy złotych 

i 15 tysięcy otrzymają na zakup klimatyzatora, środków czystości, artykułów biurowych. 10 tysięcy na 

zakup pomocy dydaktycznych do prac z dziećmi niepełnosprawnymi oraz 20 tysięcy na uzupełnienie 

wydatków na usługi w szkole oraz wykonanie szaf dla szkoły. Ponadto o 10 tysięcy 383 złotych następuje 

zmniejszenie planu dochodów i wydatków związanych z organizacją wycieczek, a które już się po prostu 

w tym roku nie odbędą. I plan jest skorygowany w Liceum Ogólnokształcące jeżeli chodzi o wycieczki 

też tutaj nie zrealizowała całego budżetu. Także dochody i wydatki zdejmujemy o 12 tysięcy 877 złotych. 

Natomiast jeżeli chodzi o tą podstawową działalność Liceum to następują przeniesienia oraz zwiększenia 

planu wydatków. Przeniesienia wynikają z oszczędności w ZUS-ie, Funduszu pracy, w PPK, 

wynagrodzeniach nauczycieli. Wydatki szkoły też są zwiększone o ponad planowe zrealizowane przez 

szkołę dochody. Środki szkoła zamierza przeznaczyć na zakupy, przede wszystkim stoliki i krzesła do 

klas, laptop, akcesoria komputerowe, dwa ekrany oraz pomalowanie siłowni i sali fitness oraz dokonać 
wymiany lamp na lampy ledowe. Ta wypracowana część dochodów ponadplanowych przez liceum 

ogólnokształcące to jest kwota 6 tysięcy 881 złotych. W ZSP nr 1 też wycieczki o 65 tysięcy złotych po 

stronie dochodów i wydatków zrealizowali też swoje dochody ponad planowe własne. To jest kwota 

11 tysięcy 100. I te środki są przesuwane na wydatki. Dzięki też przesunięciom jest jeszcze możliwe 

w szkole dokupienie ławek i krzeseł do dwóch sal lekcyjnych oraz zakup pomocy dydaktycznych.. 

Kwota łączna 32,5 tysiąca. Kwota 35 tysięcy złotych. To są kosze do koszykówki i zakup rolet 

wewnętrznych, projektorów do klas oraz sprzętu AGD do pracowni gastronomicznych. W zespole szkół 



 

nr 2 też następuje korekta dotycząca wycieczek kwota 562 złotych i 36 groszy oraz oszczędności. I dzięki 

temu przesunięcia planu łącznie w kwocie 20 tysięcy 800 złotych. Szczególnie w zakupie pomocy 

dydaktycznych z czego 5 tysięcy 800 złotych. To jest uzupełnienie funduszu wynagrodzeń administracji 

obsługi. Natomiast 15 tysięcy to jest uzupełnienie środków na media w jednostce. W Zespole Szkół 

Przyrodniczo-Biznesowych w Tarcach. Ogółem następuje zmniejszenie planu o kwotę 1746 złotych i 10 

groszy. Z czego korekta tak jak w innych jednostkach wycieczek. Tutaj to jest wartość dochody i wydatki  

2256 złotych. 48 groszy. Szkoła zrealizowała jednocześnie swoje dochody ponadplanowe 510 złotych i 

38 groszy. To wprowadzamy wszystko do budżetu. I dokonuje też szkoła przeniesień w zakresie planu 

własnego. I dzięki tym niewielkim środkom następuje korekta składek na ZUS w kwocie blisko 12 

tysięcy 600 w zakresie zakupów bieżących 4,5 tysiąca złotych w zakresie remontów i delegacji 

krajowych. 2200 złotych. Z kolei poradnia psychologiczno –pedagogiczna dokonuje korekty swojego 

planu. Zbiera wszystkie środki drobne, które pozostały w zakresie całej działalności. To jest łącznie 

kwota 1380 złotych, która zostaje przesunięta na zakupy pomocy naukowych dydaktycznych do pracy z 

dziećmi czy ewentualnie tymi osobami, które zwrócą się o pomoc w poradni psychologiczno-

pedagogicznej. I poproszę o zaopiniowanie tych zmian w budżecie poprzez komisję i autopoprawek. 

Dziękuję bardzo. 

 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych, radna Marta Bierła – Proszę państwa czy 

są jakieś pytania jeszcze? Nie widzę. Zatem może wszystko jasno, klarowne i szczegółowo wyjaśnione. 

Proszę państwa. Najpierw poproszę o głosowanie członków komisji Edukacji i Kultury. I będziemy 

głosować na początku autopoprawki.  

 

Głosowano w sprawie: Zaopiniowanie autopoprawek do projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego 

zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Jarocińskiego na 2024 r. 

Wyniki głosowania ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (5) Mirosław Drzazga, Jacek Dutkiewicz, Sławomir Gruchała, Elżbieta Kostka, 

Artur Maciejowski BRAK GŁOSU (2) Mariusz Stolecki, Jan Szczerbań 
 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych, radna Marta Bierła – teraz cały projekt 

uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 

Jarocińskiego na 2024 r. wraz z autopoprawkami. Opiniuje i głosuje komisja Edukacji i Kultury. 

 

Głosowano w sprawie: Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego zmieniającej 

uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Jarocińskiego na 2024 r. wraz z autopoprawkami. 

Wyniki głosowania ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (5) Mirosław Drzazga, Jacek Dutkiewicz, Sławomir Gruchała, Elżbieta Kostka, 

Artur Maciejowski BRAK GŁOSU (2) Mariusz Stolecki, Jan Szczerbań 
 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych, radna Marta Bierła – teraz poproszę o 

głosowanie członków komisji Zdrowia i Spraw Społecznych. Proszę zaopiniować autopoprawki.  

 

Głosowano w sprawie: Zaopiniowanie autopoprawek do projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego 

zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Jarocińskiego na 2024 r. 

Wyniki głosowania ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (6) Marta Bierła, Jacek Dutkiewicz, Łukasz Guzek, Józef Hoffmann, Elżbieta 

Kostka, Małgorzata Niestrawska – Kaźmierczak BRAK GŁOSU (1) Jan Szczerbań 
 

 



 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych, radna Marta Bierła – teraz cały projekt 

uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 

Jarocińskiego na 2024 r. wraz z autopoprawkami. Opiniuje i głosuje komisja Zdrowia i Spraw 

Społecznych. 

 

Głosowano w sprawie: Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego zmieniającej 

uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Jarocińskiego na 2024 r. wraz z autopoprawkami. 

Wyniki głosowania ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (5) Jacek Dutkiewicz, Łukasz Guzek, Józef Hoffmann, Elżbieta Kostka, 

Małgorzata Niestrawska – Kaźmierczak BRAK GŁOSU (2) Marta Bierła, Jan Szczerbań 
 

Ad. pkt. 10.  

Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych, radna Marta Bierła - zaopiniowanie 

autopoprawek do projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego w sprawie ustalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Jarocińskiego na lata 2025 – 2030. Autopoprawki stanowią załącznik nr 

14 do protokołu.  

 

P. J. Jędrzejak, Skarbnik Powiatu - Szanowni państwo od 1 stycznia 2025 roku. Będzie można 

powiedzieć nowy stary WPF, który będzie obejmował lata 2025 – 2030 i taki projekt WPF został 

wysokiej radzie przedstawiony przez poszczególne komisje. Został też przesłany do Regionalnej izby 

obrachunkowej, ale jeszcze w międzyczasie nastąpiły zmiany w budżecie roku 2024, które są przede 

wszystkim związane z realizacją przedsięwzięć wieloletnich, co przede wszystkim skutkuje tym, że część 
środków z tych przedsięwzięć zostaje przesunięta z roku po stronie wydatkowej z roku 2024 na rok 2025 

oczywiście po dochodowej częściowo też. No w związku z tym, że są planowane autopoprawki do 

projektu budżetu roku 2025 niezbędne jest dokonanie autopoprawek w wieloletniej prognozie finansowej 

powiatu na lata 2025-2030 ponieważ te dokumenty jak WPF oraz budżet muszą być ze sobą zgodne 

i spójne. Jeżeli chodzi o WPF na lata 2025-2030 został on pozytywnie przez Regionalną Izbę 
Obrachunkową w Poznaniu. I jedna uwaga, która została zgłoszona dotyczy zapisu, który pozostał 

jeszcze lat ubiegłych. Mając na uwadze opinię RIO zapis ten wykreślamy z brzmienia uchwały. To jest 

paragraf trzeci ustęp pierwszy punkt trzeci. Dotyczy on spłaty przez powiat zobowiązań zaliczanych do 

tytułu dłużnego, które wynikają z umów. Chodzi o to, że swego czasu powiat miał zawarte umowy, 

których płatności były dokonywane w ratach. przez kilka lat. Były to wydatki dotyczące zakupu przez 

geodezję programów geodezyjnych i I spłaty następowały przez kilka lat. A w związku z tym, że były to 

umowy ratalne no to zapisy w ustawie o finansach publicznych. Każą takie spłaty rat zaliczyć do długu. 

I one odpowiednio znajdują odzwierciedlenie również w WPF. Musi być zapis, że rada jest upoważniona 

do realizacji takich wydatków, w których spłaty wydatków skutkują obniżaniem się długu w związku z 

tym, że te umowy nam się skończyły. No to nie ma potrzeby takiego zapisu już do WPF wprowadzać 
takich upoważnień. W związku z tym macie Państwo tutaj w punkcie piątym zapisane, że skreśla się 
ustęp trzeci paragraf trzeci ustęp pierwszy punkt trzeci. Jeżeli chodzi o załącznik numer dwa czyli wykaz 

przedsięwzięć do WPF. Przedsięwzięcia to są wieloletnie zadania. Zostają wprowadzone nowe 

przedsięwzięcia, ponieważ taka wykładnia jest RIO, że umowy które dotyczą więcej niż jednego roku są 
przedsięwzięciami i powinny znajdować się w WPF. My takie umowy wprowadzamy i dotyczą one 

umowy najmu systemu monitorowania pojazdów, świadczenia usług kierowania nadzorowania prac, 

przy zimowym utrzymaniu dróg, zakupów praw jazdy i druków dowodów rejestracyjnych, wykonania 

dostawy tablic rejestracyjnych. Oprócz tego wprowadzamy też zmiany w zakresie wydatków na 

przedsięwzięcia. czyli podniesienie poziomu cyberbezpieczeństwa. Zmiany dotyczą realizacji tego 

zadania również w roku 2025. Dokonujemy też korekty nakładów finansowych w prowadzeniu zadania 

pod nazwą Prowadzenie środowiskowego domu samopomocy w latach 2024-2026. I ostatnia zmiana 

dotyczy załącznika przede wszystkim numer 1 i oczywiście numer 2 w zakresie wydatków i całego 



 

budżetu. Jeżeli chodzi o budżet to gdybyśmy podsumowali autopoprawki, przesunięcia dochodów i 

wydatków pomiędzy latami 2024-2025 następuje przesunięcie kwoty łącznie blisko 13 600 000 zł po 

stronie dochodów. Po stronie wydatków blisko 14 600 000 zł. I po stronie przychodów miliona złotych 

które będą finansowane lokatami. Zadania dotyczyły podniesienia poziomu cyberbezpieczeństwa. 

Kwota która zostaje przesunięta po stronie dochodów. To jest blisko 595 000 zł. A po stronie wydatków 

nieco ponad 476 000 zł. W związku z tym, e realizacja zadania czy jego zakończenie i płatność końcowa 

nastąpi w przyszłym roku to automatycznie następuje przesunięcie części wydatków oraz części 

przychodów. Mamy też informację ile środków powiat powinien zabezpieczyć na finansowania pomocy 

obywatelom Ukrainy. Jeszcze na styczeń jest to kwota 173 600 zł, która zostaje zapisana po stronie 

zarówno dochodów jak i wydatków. Zadania związane z realizacją dochodów i wydatków 

finansowanych z Polskiego Ładu to jest łącznie kwota 12 795 000 zł. I ta wartość też zostaje zapisana do 

dochodów i wydatków w  roku 2025 co ma odzwierciedlenie w wieloletniej prognozie finansowej. 

I oprócz tego zostają rozpisane warsztaty tylko po stronie dochodowej, ponieważ rozliczenie kwoty 

17.815 zł z roku 2024 nastąpi w tej wartości w tej wysokości w roku 2025.Jeszcze mamy kwotę 940 

prawie 5000 zł. To są środki, które dotyczą realizacji zadań Przebudowy drogi Jaraczewo-Gola –

Niedźwiady. dokumentacji projektowych oraz przejść dla pieszych na ulicy Jarocińskiej w Cielczy. 

Powiat przesuwa tutaj środki dotyczące udziału własnego w zakresie wydatków na rok 2025 i dotyczą 
one tych 3 zadań. I to ma odzwierciedlenie w  autopoprawkach do WPF-u. I automatycznie 

w autopoprawkach do budżetu. No i w związku z powyższym, że te zmiany w budżecie, aby te zadania 

móc realizować i  finansować w przyszłym roku są niezbędne będą miały odzwierciedlenie w budżecie 

25 roku muszą mieć odzwierciedlenie w wieloletniej prognozie finansowej. I dlatego poproszę o ich 

zaopiniowanie przez obie komisje. Dziękuję bardzo. 

 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych, radna Marta Bierła - czy ktoś ma jeszcze 

jakieś pytania do Pana Skarbnika? Nie widzę. Wobec tego może na początek będzie głosowała Komisja 

Edukacji i Kultury. Zaopiniuje autopoprawki do projektu uchwały Rady Powiatu. 

Poprzez głosowanie w systemie eSesja. Dziękuję. Zatem Komisja Edukacji i Kultury pozytywnie 

zaopiniowała autopoprawki. 

 

Głosowano w sprawie: Zaopiniowanie autopoprawek do projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego 

w sprawie ustalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Jarocińskiego na lata 2025 - 2030. edu 

Wyniki głosowania ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (5) Mirosław Drzazga, Jacek Dutkiewicz, Sławomir Gruchała, Elżbieta Kostka, 

Artur Maciejowski BRAK GŁOSU (2) Mariusz Stolecki, Jan Szczerbań 
 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych, radna Marta Bierła - teraz będzie głosować 
Komisja Zdrowia i Spraw Społecznych. Dziękuję bardzo. Komisja Zdrowia i Spraw Społecznych 

również zaopiniowała pozytywnie autopoprawki do projektu uchwały Rady Powiatu. 

Dziękuję. 
 

Głosowano w sprawie: Zaopiniowanie autopoprawek do projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego 

w sprawie ustalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Jarocińskiego na lata 2025 - 2030. zdr 

Wyniki głosowania ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (6) Marta Bierła, Jacek Dutkiewicz, Łukasz Guzek, Józef Hoffmann, Elżbieta 

Kostka, Małgorzata Niestrawska – Kaźmierczak BRAK GŁOSU (1) Jan Szczerbań 
 

 

 



 

Ad. pkt. 11.  

Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych, radna Marta Bierła - zaopiniowanie 

autopoprawek do projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 

Jarocińskiego na 2025 r. Autopoprawki stanowią załącznik nr 15 do protokołu.  

 

P. J. Jędrzejak, Skarbnik Powiatu – Szanowni Państwo, powiat też otrzymał pozytywną opinię 
Regionalnej Izby Obrachunkowej o budżecie. RIO tutaj odniosło się do dwóch tematów. Pierwszy temat 

dotyczy ustalenia limitu zobowiązań z tytułu zaciąganych kredytów na finansowanie przejściowego 

deficytu budżetu. RIO tutaj wniosło o to, czy o brzmienie, że myśmy zapisali w budżecie zaciąganych 

kredytów, a RIO nam tutaj sugeruje, że mamy wpisać zaciąganych kredytów i pożyczek. No szanowni 

Państwo, w budżecie wynik budżetu może się skończyć deficytem albo nadwyżką. W naszym 

przyszłorocznym budżecie jest przewidziana nadwyżka, ale w ciągu roku różnie bywa i czasami się 
zdarza tak zwany przejściowy deficyt. Czyli gdybyśmy odnieśli o strata w przypadku firmy. No i ten 

deficyt przejściowy trzeba czymś sfinansować. Zapisaliśmy w naszym budżecie, że to będzie 

finansowane kredytem, natomiast ustawa o finansach precyzyjnie mówi kredytów i pożyczek. No i w 

związku z tym, słowo tutaj się rozbija o to słowo pożyczek, no dlatego zaproponowaliśmy, dobrze, to 

wpisujemy z tytułu zaciąganych kredytów i pożyczek. No to jest to sedno sprawy. Ale tak jak mówiłem, 

no na moment uchwalania budżetu, nie ma takiej konieczności, ale no zostawmy to na przyszłość, niech 

tak będzie. W ciągu roku zobaczymy, czy będzie przejściowy deficyt, czy nie będzie, czy wystąpi, czy 

nie wystąpi. No dla przykładu powiem, że ten rok bieżący nie miał przejściowego deficytu, cały czas 

mamy nadwyżkę. No i prawdopodobnie w przyszłym roku będzie podobna sytuacja, ale taki limit 

ustalamy. I drugi temat dotyczy upoważnień, które Rada może dać zarządowi. I myśmy te upoważnienia 

przepisali w takim samym brzmieniu, jak były w latach ubiegłych. Przy czym IO tutaj odniosło się do 

tego, że przesuwanie wydatków majątkowych z zadania majątkowego istniejącego na zadanie 

nieistniejące należy tylko i wyłącznie do kompetencji Rady. Czyli na przykład nie możemy przesunąć 
środków z ulicy Kolejowej, która jest w budżecie, na ulicę Nową, której nie ma w budżecie. To jest 

według RIO kompetencja Rady jedynie. I no i w związku z tym musieliśmy tutaj wykreślić słowo w 

paragrafie 13, punkt 1, ustęp 1, gdzie było zapisane, że w ramach w tym tworzenia nowych zadań 
inwestycyjnych. Czyli zarząd nie będzie mógł sam tworzyć zadań inwestycyjnych. Jak to miało miejsce 

dotychczas. Tylko będzie zawsze musiał każdorazowo poinformować Radę. Czyli Rada tutaj jest tym 

organem decyzyjnym i tylko Rada może wprowadzać nowe zadania inwestycyjne. No czyli tutaj organ 

będzie o tym decydował. To takie zmiany tutaj no zgodnie z sugestiami po stronie budżetu 

wprowadziliśmy. Natomiast jeżeli chodzi ogółem o zmiany w budżecie, tak zwane autopoprawki. To tak 

jak już mówiłem wcześniej. Dochody zwiększają się o kwotę 13 milionów 581 tysięcy 578 złotych 94 

grosze. Wydatki zwiększają się o kwotę 14 milionów 581 złotych 578 tysięcy 578 złotych 94 grosze. 

Ten brakujący milion będzie finansowany przez powiat z lokat, które zostaną jeszcze w tym roku 

założone. Ale w roku 2025 staną się dla powiatu przychodami i będą finansować te wydatki. Środki z 

funduszu Polski Ład w łącznej kwocie blisko 12 milionów 800 tysięcy złotych dotyczące Jaraczewo –

Gola - Niedźwiady. Do budowy chodników i do budowy ścieżek rowerowych zostają przesuwane na rok 

2025. Część tych środków w zakresie realizacji zadań Przebudowy drogi powiatowej Jaraczewo –Gola 

- Niedźwiady. Przygotowanie dokumentacji projektowych oraz przejście dla pieszych na ulicy 

Jarocińskiej w Cielczy. Łączna kwota blisko 945 tysięcy złotych. Też zostają płatności przeniesione na 

rok 2025. Ponad tym w zakresie realizacji przez powiat budowy warsztatów przy ZSP nr 2. To zadanie 

się nazywa Rozwój infrastruktury kształcenia zawodowego. Po stronie dochodów następuje przesunięcie 

kwoty do rozliczenia z roku 2024 na 2025 w wysokości 17 815 złotych. W zakresie realizacji zadania 

podniesienie poziomu cyberbezpieczeństwa w starostwie. Plan po stronie dochodów do rozliczenia to 

jest blisko 595 tysięcy też zostaje przesunięte na rok 2025. Wydatki w wysokości 476 tysięcy 24 złotych 

i 88 groszy.Biorąc pod uwagę wykonywanie budżetu i wnioski poszczególnych jednostek Zarząd 

przedłożył dodatkowe autopoprawki wymienione w punkcie 2 rzymskim. Dotyczą one zabezpieczenia 



 

środków na wyżywienie i nocleg dla obywateli Ukrainy na przełomie roku.To jest kwota 173 600 

złotych. Zapisane po stronie dochodów i wydatków. Zabezpieczono również nieco środków dla naszych 

jednostek oświatowych. I tak. Liceum Ogólnokształcące otrzyma jeszcze 37 tysięcy na montaż 
klimatyzacji w auli szkolnej oraz w pokoju nauczycielskim. 33 tysiące na remont schodów od ulicy 

Kościuszki budynku głównego i biblioteki oraz remont schodów przy budynku głównym od parkingu. 

Zespół szkół nr 2 otrzyma 28 tysięcy na remont instalacji wodociągowo-kanalizacyjnej.Zespół szkół nr 

2 oprócz tego też dostanie środki na wykonanie ekspertyzy przeciwpożarowej budynku szkoły ZSP nr 2. 

ZSP nr 1 otrzyma 20 tysięcy też na wykonanie ekspertyzy przeciwpożarowej budynku szkoły. Zespół 

szkół w Tarcach otrzyma 50 tysięcy na bieżące remonty w szkole. Nie wskazali nam co tutaj chcą jeszcze 

wykonać. To jest związane właśnie z tym 50-leciem, które było ostatnio w szkole obchodzone. I tutaj te 

środki zarząd zapisał do budżetu. W tym momencie na remonty. Oprócz tego pozostała część z 

rozliczenia tego miliona złotych, czyli kwota 4 301,15 zł zostaje dopisana do odsetek, do uzupełnienia 

planu na odsetkach. I tak jak mówiłem wcześniej, finansowanie tych 14 ponad i pół miliona złotych 

odbywało się będzie przy udziale dochodów. Jak również przy udziale jednego miliona z lokat. Co ma 

odzwierciedlenie po stronie przychodów w wysokości 1 milion złotych. No i to są szanowni państwo 

zmiany, które też poproszę o zaopiniowanie przez komisję. Dziękuję bardzo. 

 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych, radna Marta Bierła - Czy ktoś z państwa 

ma jeszcze pytania do pana skarbnika? Nie widzę. Zatem przystępujemy do zaopiniowania autopoprawek 

do projektu uchwały. Jako pierwsza głosuje komisja edukacji i kultury w systemie oczywiście esesja 

poprzez odpowiednie naciśnięcie przycisku. Dziękuję. Zatem komisja edukacji i kultury pozytywnie 

zaopiniowała autopoprawki do projektu uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: Zaopiniowanie autopoprawek do projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego 

w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Jarocińskiego na 2025 r. 

Wyniki głosowania ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (5) Mirosław Drzazga, Jacek Dutkiewicz, Sławomir Gruchała, Elżbieta Kostka, 

Artur Maciejowski BRAK GŁOSU (2) Mariusz Stolecki, Jan Szczerbań 
 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych, radna Marta Bierła - Teraz głosuje komisja 

zdrowia i spraw społecznych również w systemie esesja Dziękuję. Mamy 6 głosów za. Przy 1 braku 

głosu. Komisja zdrowia i spraw społecznych również pozytywnie zaopiniowała autopoprawki do 

projektu uchwały Rady Powiatu. Dziękuję bardzo. 

 

Głosowano w sprawie: Zaopiniowanie autopoprawek do projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego 

w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Jarocińskiego na 2025 r. zdr 

Wyniki głosowania ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (6) Marta Bierła, Jacek Dutkiewicz, Łukasz Guzek, Józef Hoffmann, Elżbieta 

Kostka, Małgorzata Niestrawska – Kaźmierczak BRAK GŁOSU (1) Jan Szczerbań 
 

Ad. pkt. 12.  

Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych, radna Marta Bierła - Sprawy bieżące Czy 

ktoś z Państwa chciałby zabrać głos? Nie widzę. Proszę Państwa, wobec tego wyczerpaliśmy. 

Omówiliśmy wszystkie zagadnienia. Proszę Państwa, zamykam posiedzenie obu komisji. Komisji 

Zdrowia i Spraw Społecznych oraz Komisji Edukacji i Kultury. Serdecznie dziękuję wszystkim gościom 

za przybycie. Panu Przewodniczącemu Rady Powiatu, Panu Skarbnikowi, Panu Dyrektorowi PCPR-u, 

wszystkim Państwu Radnym. I proszę Państwa, ponieważ zbliżają się święta, chciałabym wszystkim 



 

Państwu życzyć zdrowych, spokojnych, radosnych, szczęśliwych świąt dla Państwa. I dla Państwa 

rodzin, dla najbliższych. Żebyście Państwo również szczęśliwie weszli w nowy 2025 rok. I żebyście 

mieli jak najmniej trosk, ale życzę wszystkim i sobie również przede wszystkim zdrowia, spokoju. 

Żebyśmy wszyscy mogli przy tym naszym stole, w święta spotkać się i rzeczywiście cieszyć się 
obecnością. Jak najdłużej cieszyć się z tego, że jesteśmy razem. Bo nie wszyscy mają to szczęście. Także 

proszę Państwa, cieszmy się każdą chwilą wspólnie spędzoną. A tym szczęściem otulajmy się, tak jak 

najcieplejszym szalem zimą. Dziękuję wszystkim Państwu i życzę spokojnych świąt i szczęśliwego 

nowego roku. Dziękuję. 
 

Z uwagi na wyczerpanie porządku obrad zamykam posiedzenie komisji.  
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